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Protokół nr 1/18 

 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

w dniu 27 listopada 2018 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard 

 

 

Rozpoczęcie posiedzenia 12.05 

    Zakończenie posiedzenia 14.35 

 

 

Wójt Gminy Stargard Pan Jerzy Makowski przywitał wszystkich obecnych. 

Radni spośród swojego grona wybrali radną Panią Agnieszkę Lendę do prowadzenia 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej.  

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 

załącznik nr 1 do protokołu, a także Wójt Gminy Stargard Jerzy Makowski, Skarbnik Gminy 

Bernadeta Opasińska. W posiedzeniu komisji uczestniczył także radny Remigiusz 

Zakrzewski. 

Ponadto w części posiedzenia uczestniczyła zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej Pani Magdalena Kolarczyk-Stobińska, a także Kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej i Inwestycji Pani Beata Wilk. 

Na podstawie listy obecności prowadzący posiedzenie komisji stwierdził, że jest niezbędne 

quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 3 członków Komisji Rewizyjnej 

obecnych było 3 członków komisji. 

O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 

materiały, w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 

 

AD 1. Zatwierdzenie porządku obrad 

Prowadząca posiedzenie Komisji Rewizyjnej radna Agnieszka Lenda odczytała 

zaproponowany porządek posiedzenia i zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do porządku.  

Wobec braku uwag do porządku posiedzenia komisji,prowadząca posiedzenie, poddała 

pod głosowanie zaproponowany porządek posiedzenia. 

Komisja Rewizyjna jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” przyjęła zaproponowany porządek 

posiedzenia w brzmieniu jak niżej: 

1. Zatwierdzenie porządku obrad 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 30 listopada 2018 r. 

3. Analiza wykonania budżetu gminy za III kwartały 2018 roku 

Opinia komisji 

4. Sprawy różne 

5. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

 

 

AD 2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 30 listopada 

2018 roku. 

Prowadząca posiedzenie komisji radnaAgnieszka Lenda odczytała projekty uchwał 

przygotowane pod obrady najbliższej sesji, komisja je przeanalizowała, wysłuchała 

uzasadnień i wyjaśnień, a następnie zaopiniowała jak niżej: 
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- projekt uchwały Nr II/1/18 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

 

Prowadząca posiedzenie komisji radnaAgnieszka Lenda poprosiła o omówienie projektu 

uchwały zastępcę kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Panią Magdalenę 

Kolarczyk-Stobińską. 

 

Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Magdalena Kolarczyk-

Stobińska omawiając projekt uchwały, wyjaśniła, że do tej pory był program rządowy, który 

nazywał się Pomoc Państwa w zakresie dożywianiana lata 2014-2020. Projekt powyższej 

uchwały wprowadza nowy program, który ma nazywać się Posiłek w szkole i w domuna lata 

2019-2023. Ponadto zastępca kierownika wyjaśniła, że uchwała podwyższa kryterium 

dochodowe uprawniające do zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności. Kontynuując 

powiedziała, że prawo do świadczeń z pomocy społecznej przysługuje osobom i rodzinom, 

jeżeli dochód nie przekracza kryterium dochodowego, które od 1 października 2018 r. wynosi 

701 zł dla osoby samotnej oraz 528 zł na osobę w rodzinie. Zastępca kierownika wyjaśniła, 

że program, o którym mowa w projekcie tej uchwały, przewiduje udzielenie wsparcia 

w zakresie dożywiania osobom spełniającym kryterium dochodowe w wysokości 150% 

kryterium. 

 

Radna Agnieszka Lenda zapytała o realizację tego programu w praktyce i czy rodzina, która 

otrzyma pieniądze na zakup żywności, musi się z nich rozliczyć. 

 

Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Magdalena Kolarczyk-

Stobińska odpowiedziała, że rodzina, która składa zapotrzebowanie na taką formę pomocy, 

otrzymuje pieniądze z przeznaczeniem na zakup żywności i nie rozlicza się z nich. Zastępca 

kierownika dodała, że środki na ten cel pochodzą z tej samej puli, z której przeznaczane są 

pieniądze na dożywianie dzieci w szkołach. 

 

Radny Sebastian Janiak powiedział, że warto dodać, iż kryterium dochodowe wzrosło 

do 150%, poza tym nic się w tym programie nie zmienia. 

 

Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- projekt uchwały Nr II/2/18 w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania. 

 

Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Magdalena Kolarczyk-

Stobińska omawiając projekt uchwały wyjaśniła, że celem programu jest ograniczenie 

zjawiska niedożywienia dzieci i młodzieży z rodzin o niskich dochodach lub znajdujących się 

w trudnej sytuacji. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej pokrywa koszty posiłku, który uczeń 

otrzymał w szkole. Do tej pory z takiej formy pomocy w postaci posiłku bez wydawania 

decyzji administracyjnej oraz przeprowadzania wywiadu środowiskowego w 2017 roku 

skorzystało 34 uczniów, natomiast w 2018 roku już tylko 4 uczniów. 

Zastępca kierownika dodała, że następnie przeprowadzana jest procedura, która polega 

na tym, że pracownik socjalny jedzie do domu rodzinnego ucznia, który otrzymał posiłek, 

żeby przeprowadzić wywiad i jeżeli jest taka potrzeba, dziecko otrzymuje darmowe posiłki 

w szkole.  
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Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- projekty uchwał Nr II/3/18 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

pomiędzy Gminą Stargard a Gminą-Miastem Stargard w sprawie prowadzenia 

noclegowni i ogrzewalni dla bezdomnych oraz określenia zasad i udziału w kosztach 

utrzymania. 
 

Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Magdalena 

Kolarczyk-Stobińskaomawiając projekt uchwały wyjaśniła dlaczego Gmina Stargard 

zawiera porozumienie z Gminą Miasto Stargard. Zastępca kierownika powiedziała, że 

na terenie Gminy Stargard nie funkcjonuje żadna z wymienionych form pomocy osobom 

bezdomnym, a na terenie miasta Stargard jest noclegownia i ogrzewalnia, więc zasadne jest 

zawarcie porozumienia w tej sprawie. Kontynuując powiedziała, że w przedmiotowej sprawie 

Gmina Miasto Stargard w ramach porozumienia zapewni odpłatnie jedno miejsce w 

noclegowni i dwa miejsca w ogrzewalni dla osób bezdomnych z terenu gminy Stargard. 

Ponadto dodała, że zapisy porozumienia obligują Gminę do uiszczenia opłaty za samo 

zapewnienie miejsca bez względu na to, czy taka osoba będzie przebywać w noclegowni i 

ogrzewalni. Koszt pobytu jednej osoby planowany w 2019 r. wynosi w noclegowni 150 zł 

miesięcznie za każde niewykorzystywane miejsce a 13,20 dziennie za każde wykorzystywane 

miejsce, natomiast w przypadku ogrzewalni 100 zł miesięcznie za niewykorzystywane 

miejsce, zaś 13,40 zł za wykorzystywane miejsce.  

 

Radna Agnieszka Lenda zapytała, czy ktoś skorzystał z takiej pomocy w ubiegłym roku. 

 

Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Magdalena Kolarczyk-

Stobińska odpowiedziała, że GOPS nie ma takiej wiedzy odnośnie tego, czy ktoś skorzystał 

z noclegowni. Jak wyjaśniła zastępca kierownika do tej pory wszyscy mogli korzystać 

z noclegowni, a obecnie wszedł przepis, że Gmina musi zabezpieczyć miejsce w noclegowni 

i ogrzewalni dla osoby bezdomnej z terenu działania GOPS. Ponadto dodała, że zwiększenie 

miejsc będzie możliwe na podstawie aneksu do umowy. 

 

Radna Agnieszka Lenda zabierając głos zapytała, czy będzie możliwość ewentualnego 

zwiększenia miejsc, gdy zajdzie taka potrzeba. 

 

Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Magdalena Kolarczyk-

Stobińska odpowiedziała, że jeżeli chodzi o umowę z miastem Stargard w powyższej sprawie 

to ustalono, że zabezpieczone będzie jedno miejsce w noclegowni i dwa miejsca 

w ogrzewalni. Ponadto jak wyjaśniła zastępca kierownika GOPS, opłata za te miejsca za cały 

rok wyniesie 4200 zł, a opłata dokonywana będzie, co miesiąc w formie stałego ryczałtu.   

 

Radny Sebastian Janiak dodał, że zapewnienie tych miejsc jest spełnieniem obowiązku 

ustawowego nałożonego na Gminy. 

 

Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- projekt uchwały Nr II/4/18 w sprawie ustalenia stawek podatku od środków 

transportowych. 
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Skarbnik Bernadeta Opasińska omawiając projekt uchwały przedstawiła stawki 

dla poszczególnych typów pojazdów i poinformowała, że stawka za podatek od środków 

transportowych wzrosła o poziom inflacji, który wynosi 1,6%.  

 

Radna Agnieszka Lenda zapytała, jak wyglądają stawki podatku od środków 

transportowych w Stargardzie i gminach ościennych. Radna zwróciła również uwagę na 

sytuację, kiedy przedsiębiorcy rejestrowali swoje pojazdy w mieście z uwagi na to, że naszej 

gminie stawki omawianego podatku były wyższe. 

 

Skarbnik Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że obecnie stawki zostały ujednolicone i są 

na takim samym poziomie, jak w mieście Stargard. 

 

Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- projekt uchwały Nr II/5/18 w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości. 

 

Skarbnik Bernadeta Opasińska omawiając projekt uchwały powiedziała, że podatek 

od nieruchomości został podniesiony minimalnie, jedynie o wzrost inflacji. 

 

Radna Agnieszka Lenda zapytała, czy są wpływy z podatku od nieruchomości dotyczącego 

budynków zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym, a także od budynków zajętych na prowadzenie 

działalnościpożytku publicznego. 

 

Skarbnik Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że podatkowi od nieruchomości 

dotyczącemu budynków na działalność gospodarczą w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym podlega jedna z firmna terenie gminy, natomiast budynki zajęte 

na prowadzenie działalności pożytku publicznego dotyczą schroniska dla zwierząt 

w Kiczarowie, które jest zwolnione z podatku. 

 

Radna Agnieszka Lenda zabierając ponownie głos zapytała o wysokość wpływu z podwyżki 

podatku i czy któraś z pozycji dotyka znacząco rolników. 

 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że szacowana kwota wpływu z podwyżki 

podatków wynosi 30 000 zł. Natomiast większe opłaty za podatek od nieruchomości dotyczą 

rolników, którzy są na rencie, czy emeryturze, a posiadają duże budynki gospodarcze. 

 

Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- projekt uchwały Nr II/6/18 w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r. 

 

Skarbnik Bernadeta Opasińska omówiła ww. projekt uchwały. Skarbnik powiedziała, 

że zmiany dotyczą dużych wartości, a mianowicie zmniejszenia dochodów bieżących 

związanych z realizacją zadań własnych o kwotę 3 220 005 zł, co wynika z tytułu podatku od 

wiatraków. Następnie zwiększenia dochodów bieżących związanych z realizacją zadań 

własnych o kwotę 214 815 zł, ponadto zmniejszenia wydatków o kwotę 3 084 005 zł, z tego 

wydatki bieżące 27 000 zł i wydatki majątkowe 3 057 005 zł. Zwiększenie wydatków budżetu 

gminy związanych z realizacją zadań własnych o kwotę – wydatki bieżące 68 815 zł i wydatki 

majątkowe 10 000 zł. Zwiększa się o 62 000 zł dotacje celowe na zadania własne gminy. 
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Ponadto skarbnik powiedziała o kredycie w wysokości 8 700 000 zł, który zostanie 

zaciągnięty w tym roku. 

Kontynuując omawianie uchwały, Skarbnik wyjaśniła, że główną przyczyną zmian 

w budżecie gminy jest niewykonanie kilku inwestycji w tym roku. Ponadto skarbnik 

poinformowała o konieczności zwrotu podatku od wiatraków, tj. około 1 500 000 zł. Skarbnik 

dodała, że nadpłata tego podatku, która powstała wynosi 3 000 000zł, a 1 500 000 zł Gmina 

musi zwrócić, bo to jest kwota, którą firma wiatrakowa zapłaciła. Skarbnik powiedziała, że 

ten podatek Gmina zwróci w dwóch ratach, do końca listopada zapłaci pierwszą ratę, a drugą 

ratę do końca br. lub tak, jak chce tego firma, aby zaliczyć pozostałą kwotę na poczet 

przyszłorocznego podatku. 

 

Radna Agnieszka Lenda odnosząc się do dochodów, zapytała o różnicę w kwotach, 

w stosunku do planu, dotyczących podatku rolnego, a mianowicie o to, czy różnice wynikają 

z przeszacowania planu czy niepłaconych podatków. Ponadto radna zapytała, czy pieniądze 

z niezapłaconych podatków są do odzyskania. 

 

Skarbnik Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że różnica w kwotach wynika, z różnych 

przyczyn, z jednej strony jest to niewykonanie planu w podatkach w stosunku 

do zaplanowanej kwoty, a z drugiej strony są to niezapłacone podatki. Skarbnik dodała, 

że część z tych należności jest do odzyskania, jednak projekt tej uchwały pokazuje 

niewykonaną kwotę w stosunku do tej, która założona była w planie dochodów. Ponadto 

skarbnik wyjaśniła, że wysokość dochodów z podatków podawana jest do budżetu 

na podstawie składanych deklaracji podatkowych. 

Kontynuując omawianie projektu uchwały Pani Skarbnik zwróciła uwagę na wydatki, gdzie 

nastąpiło zmniejszenie o kwotę 3 084 005 zł, przede wszystkim z uwagi na niewykonane 

inwestycje, które były zaplanowane na ten rok, a nie zostaną już wykonane i pieniądze z tego 

tytułu zostaną w budżecie. Największe kwoty zmniejszenia wydatków dotyczą inwestycji 

rozbudowy szkoły w Sownie – 1 521 983 zł, rozbudowy szkoły w Grzędzicach 614 545 zł i 

na zakup i montaż obiektów kontenerowychw Strachocinie 292 000 zł. 

 

Radna Agnieszka Lenda odniosła się do zmiany w projekcie uchwały dotyczącej inwestycji 

rozbudowy szkoły w Sownie, gdzie widnieje kwota 1 521 983 zł.  

 

Skarbnik Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że nastąpiło przesunięcie, które wynika 

ze zmian w harmonogramie rzeczowym prac. 

 

Radna Agnieszka Lenda zapytała o zmniejszenie kwoty w dziale oświetlenie. Radna 

zwróciła uwagę, że kwota 10 000 zł, która została przeniesiona z oświetlenia na naprawę 

boiska w Lipniku, wpisana była do budżetu na wykonanie dwóch lamp solarnych 

w miejscowości Lipnik. Ponadto radna podkreśliła, że naprawa nawierzchni boiska 

w Lipniku, zniszczonego przez dziki, powinna być wykonana z pieniędzy z odszkodowania 

które wpłynęło na konto Gminy od ubezpieczyciela, w kwocie 10 000 zł Wyrażając swoją 

opinię radna powiedziała, że lampy są priorytetem, ponieważ ludzie budują domy 

w miejscach, gdzie ulice są zupełnie nieoświetlone i każdy czeka choćby na jedną lampę, 

dlatego wnioskowała do budżetu o te dwie lampy, które miały zostać wykonane, a okazuje 

się, że te środki zostały przesunięte. Radna dodała, że nie rozumie dlaczego te środki, które 

miały być przeznaczone na lampy zostały zabrane, na naprawę boiska skoro na ten cel były 

pieniądze pochodzące z odszkodowania. 
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Radny Sebastian Janiak zabierając głos w tej sprawie zauważył, że środki na naprawę 

boiska zostały przesunięte z działu oświetlenie, dotyczącego opłat za energię. 

 

Skarbnik Bernadeta Opasińska powiedziała, że pracownik merytoryczny złożył wniosek 

o zmianę w budżecie dotyczącą przesunięcia środków z oświetlenia na naprawę boiska 

w Lipniku. Ponadto pani skarbnik wyjaśniła, że te środki zostały przesunięte z opłat 

za energię a nie z inwestycji. 

 

Radna Agnieszka Lenda powiedziała, że o przesunięciu środków dowiedziała się, pytając 

panią kierownik Referatu Inwestycji o to, kiedy zostaną wykonane lampy w Lipniku. Radna 

dodała również, że nie rozumie tej sytuacji, dlatego poprosiła o wyjaśnienie na sesję, 

czy środki w wysokości 10000 zł na wykonanie nawierzchni boiska zostały przesunięte 

z zaplanowanych w budżecie dwóch lamp solarnych. 

 

Na prośbę radnych Wójt Gminy Jerzy Makowski poprosił o przybycie na posiedzenie Komisji 

Rewizyjnej  Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Panią Beatę Wilk, 

żeby wyjaśniła zaistniałą sytuację. 

 

Radna Agnieszka Lenda zwracając się do pani Beaty Wilk Kierownika Referatu Gospodarki 

Komunalnej i Inwestycji, zapytała czy w Lipniku zostaną wykonane dwie lampy solarne, 

które były wpisane do budżetu na 2018 rok? 

 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilk odpowiedziała, że 

w żadnej z miejscowości na terenie gminy Stargard w tym roku nie zostaną wykonane lampy 

solarne, poza tymi które zostały zaplanowane z funduszu sołeckiego. Pani Kierownik 

wyjaśniła, że środki na lampy solarne zostały przeniesione na wykonanie oświetlenia 

drogowego w Witkowie Drugim i w Sownie. Pani Beata Wilk dodała, że dokumentacja 

na wykonanie lamp w tych miejscowościach przygotowana była w 2014 roku, w związku 

z tym jak podkreśliła, potrzeby te zgłaszane były wcześniej. 

 

Radna Monika Nikołajew powiedziała, że wielokrotnie wnioskowała do Gminy 

o postawienie lamp. Jednocześnie radna powiedziała, że cieszy ją fakt, iż te lampy zostały 

postawione w jej miejscowości, jednak w opinii radnej w pierwszej kolejności powinny być 

zamontowane w innym, bardziej potrzebnym miejscu w Witkowie. Ponadto radna dodała, że 

przeznaczyła środki z funduszu sołeckiego na montaż lamp w wysokości 27 000 zł i zapytała 

panią Beatę Wilk, czy ta inwestycja zostanie zrealizowana do końca roku? Ponadto zapytała, 

czy zostanie wykonany chodnik? 

 

Radna Agnieszka Lenda zapytała, czy lampy w Lipniku zostały wpisane do projektu 

budżetu na 2019 rok. 

 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilk odpowiedziała, że 

to zadanie nie zostało wpisane do projektu przyszłorocznego budżetu. 

 

Radna Agnieszka Lenda wyrażając swoją opinię, powiedziała, że nie rozumie takiego 

działania, ponieważ w jej opinii osoba, wnioskująca o zadania do budżetu, powinna zostać 

poinformowana o zmianach. Radna powiedziała, że ma poczucie obowiązku wobec 

mieszkańców, którzy chcieliby wiedzieć, czy dana inwestycja będzie zrealizowana. 
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Radna Monika Nikołajew zwróciła uwagę na sytuację, która blokuje wykonanie zadania 

postawienia lamp, nawet przy posiadanych na ten cel środkach. Radna wyjaśniła, że 

z funduszu sołeckiego mieszkańcy przeznaczyli środki w wysokości 27000 zł na postawienie 

lamp w Witkowie Drugim, co wystarczyłoby na około 3,5 lampy, jednak w miejscu, 

w którym te lampy miałyby stanąć, dokumentacja projektowa wymaga aby było ich sześć. 

 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilk zabierając 

ponownie głos odnośnie oświetlenia drogowego powiedziała, że wielu ludzi od lat czeka 

na lampy oraz że zapotrzebowanie na oświetlenie uliczne jest coraz większe i trudno jest 

ustalić w tym przypadku priorytety. 

 

Radna Agnieszka Lenda powiedziała, że jej zdaniem powinny być ustalone priorytety 

i harmonogram inwestycji, żeby każdy miał wiedzę odnośne tego, co się dzieje. 

 

Skarbnik Bernadeta Opasińskakontynuując omawianie projektu uchwały skarbnik 

powiedziała o inwestycjach związanych z budową świetlic. Wyrażając swoją opinię odnośnie 

inwestycji w Tychowie, pani skarbnik powiedziała, że ani ona, ani radni nie mieli wiedzy, że 

ta świetlica będzie kosztowała prawie 4 000 000 zł. 

 

Radna Agnieszka Lenda zabierając głos w tej sprawie budowy świetlic, podała za przykład 

postawienie kontenerów w Lipniku, które sąmiejscem spotkań dla mieszkańców, festynów 

czy organizowania zajęć dla dzieci, a koszt tej inwestycji wyniósł około 300 000 zł. 

Radna powiedziała, że w Tychowie miała być postawiona taka sama świetlica jak 

w Przelewicach, gdzie koszt tamtej świetlicy wyniósł 1 200 000zł. 

 

Radny Sebastian Janiak zapytał, na jakim etapie obecnie jest inwestycja budowy świetlicy 

w Tychowie i jaka jest wartość tej inwestycji, a także o ile obniżono koszty. 

 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilkpowiedziała, że 

całkowity koszt tej inwestycji wyniesie około 4 mln zł. Ponadto wyjaśniła, jak wygląda stan 

tej inwestycji na dzień dzisiejszy, a mianowicie, że jest to stan surowy zamknięty. 

Pani kierownik powiedziała, że obecny etap kosztował około 1 400 000 zł, natomiast, jak 

powiedziała pani kierownik, trzeba ten budynek wykończyć, położyć instalacje, tynki, 

ocieplić i zamontować system grzewczy, który tam jest zaprojektowany, czyli pompa ciepła 

i butla gazowa. Kierownik Referatu Inwestycji dodała, że wykończenia nie uda się zamknąć 

w kwocie mniejszej niż 2 000 000 zł. 

 

Radny Sebastian Janiak zapytał, czy w budżecie na 2019 rok wpisana jest dalsza realizacja 

tej inwestycji. 

 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilkodpowiedziała, że 

na ten moment dalsza realizacja tej inwestycji nigdzie nie jest wpisana, została zakończona 

na pierwszym etapie, a na razie nie ma pieniędzy na kontynuowanie inwestycji. Kontynuując 

powiedziała, że na drugi etap potrzeba około 2 200 000 zł jednak na tę chwilę nie ma na to 

pieniędzy. 

 

Radna Agnieszka Lenda powiedziała, że przez cały czas były zapewnienia, że będą 

pozyskane środki zewnętrzne na kolejny etap inwestycji. 
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Radny Sebastian Janiak zapytał, ile fizycznie będzie kosztowała budowa świetlicy 

w Tychowie. 

 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilkodpowiedziała, że 

łączny koszt budowy świetlicy w Tychowie wyniesie około 4 000 000 złotych, w tym I etap 

kosztował ok. 1 400 000,  a na II etap brakuje około 2 200 000 złotych. 

 

Radna Agnieszka Lenda powiedziała, że w momencie kiedy planowano tę inwestycję, cały 

czas była mowa, że koszt budowy wyniesie około 1 200 000 złotych. 

 

Radny Sebastian Janiak zapytał, czy jest szansa na pozyskanie środków zewnętrznych na tę 

inwestycję. Radny że można wystąpić o dofinansowanie na termomodernizację budynku 

świetlicy w Tychowie. 

 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilk odpowiedziała, że 

cały czas prowadzone są rozmowy na ten temat z pracownikiem zajmującym się 

pozyskiwaniem funduszy, aby wyszukiwać możliwości pozyskania środków zewnętrznych 

na tę inwestycję. Kierownik referatu powiedziała, że nie ma możliwości uzyskania 

dofinansowania na termomodernizację świetlicy w Tychowie, ponieważ obecny program 

termomodernizacji dotyczy budynków istniejących a nie nowobudowanych. 

 

Radny Sebastian Janiak zapytał, czy istnieje zagrożenie, że przez rok świetlica będzie stała 

pusta i nie będzie tam nic robione. 

 

Skarbnik Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że na tę chwilę taka opcja jest możliwa. 

 

Radny Sebastian Janiak powiedział, że chciałby wrócić do tej sprawy na sesji budżetowej, 

ponieważ jak dodał, nie rozumie sytuacji, kiedy na jednej z sesji była mowa o obniżeniu 

kosztów budowy o 800 000 zł, a inwestycja dalej ma kosztować 4 000 000 zł. 

 

Radna Agnieszka Lenda zwracając się do pani kierownik Beaty Wilk, zapytała o wyjazd 

ul. Spokojną z Lipnika, a mianowicie, czy będzie można tą drogą wyjeżdżać. 

 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilkodpowiedziała, że 

została opracowana wstępna koncepcja tego zjazdu, a także jak dodała będzie występowała 

o zgodę na kolejny zjazd i będzie zgoda na te zjazdy, a także na ścieżkę rowerową, 

ale wykonawstwo będzie po stronie Gminy. 

 

Radna Agnieszka Lenda zapytała także, czy zostanie zrobione 150 m ul. Ogrodowej.  

 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Beata Wilk odpowiedziała, że 

ul. Ogrodowa zostanie zrobiona. 

 

Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- projekt uchwały Nr II/7/18 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Stargard na lata 2018-2029. 
 

Skarbnik Bernadeta Opasińskaomawiając projekt ww. uchwały powiedziała m.in., że 

w związku z niewykonaniem w zaplanowanej wartości zadań inwestycyjnych w roku 2018 
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zmniejszono wartości nakładów ogółem do kwoty 8 908 123 zł, w tym majątkowe z udziałem 

środków UE, w zadaniu inwestycyjnym Budowa w ramach węzła przesiadkowego parkingu 

P&R wraz z urządzeniami związanymi z integracja transportu… do kwoty 30 000 zł, 

zmniejszenia wartości nakładów inwestycyjnych, w tym wydatki majątkowe na 

zadaniuRozbudowa budynku szkoły podstawowej w Grzędzicach do kwoty 101 810 zł, na 

zadaniu Rozbudowa i przebudowa szkoły podstawowej wraz z dobudową sali gimnastycznej i 

zagospodarowania terenu w miejscowości Sowno do kwoty 4 650 534 zł, zwiększenia 

wartości i zmiany nazwy zadania Budowa miejsc rekreacyjno-sportowych w miejscowości 

Ulikowo i Pęzino gmina Stargard na kwotę 886 zł. w związku z powyższym, a także 

w związku ze zmianą wartości ogółem zadania pn. Budowa infrastruktury drogowej 

polegającej na przebudowie drogi gminnej wraz z budową chodników i ścieżki rowerowejw 

Grzędzicach z kwoty 10 775 606 zł na kwotę 13 790 468 zł.  

Ponadto skarbnik powiedziała o tym, że w tym roku zostanie zaciągnięty kredyt w wysokości 

8 700 000 zł.  

 

Radna Monika Nikołajew zapytała, co zrobić, żeby pozyskiwać więcej środków 

zewnętrznych.  

 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że trzeba szukać możliwości pozyskiwania 

środków i programów. 

 

Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

AD 3. Analiza wykonania budżetu gminy za III kwartały 2018 roku 

 

Skarbnik Bernadeta Opasińska omówiła Realizację planu dochodów budżetu Gminy 

Stargard za okres od początku roku do dnia 30 września roku 2018.Skarbnik powiedziała, 

m.in., że wydatki zrealizowane zostały w wysokości 62%, zaś dochody w wysokości 78% 

Z uwagi na to, iż nie wykonano niektórych inwestycji, były środki na pokrycie wszelkich 

wydatków. Natomiast w tej chwili przy zwrocie podatku od nieruchomości, a także przy 

zmniejszeniu wartości inwestycji nastąpiła konieczność wzięcia kredytu. Pani skarbnik 

podsumowując powiedziała, że dochody i wydatki za te trzy kwartały realizowane są na 

stałym poziomie, tak jak w latach poprzednich. 

 

Radny Sebastian Janiak poprosił o przygotowanie na najbliższe posiedzenie Komisji 

Rewizyjnej wszystkich dokumentów dotyczących inwestycji budowy świetlicy w Tychowie, 

tj. kosztorysy, wszelkie zmiany, z czego wynikała początkowa kwota 1 200 000 zł, a także ile 

fizycznie ma kosztować świetlica w Tychowie. 

 

Komisja Rewizyjna po dyskusji i omówieniu Realizacji planu dochodów budżetu Gminy 

Stargard za okres od początku roku do dnia 30 września roku 2018 wyrażając swoją opinię, 

przyjęła tę informację bez uwag. 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

AD 4. Sprawy różne 

brak 

 

AD 9.Wobec wyczerpania porządku posiedzenia prowadząca posiedzenie Komisji Rewizyjnej 

Agnieszka Lenda podziękowała wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie komisji. 
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Prowadząca posiedzenie Komisji Rewizyjnej 

Agnieszka Lenda 

 

Protokołowała: 

Aleksandra Przybyszewska 


